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Slovensko podle prezidenta Pellegriniho nebude na
summitu NATO blokovat žádná rozhodnutí, ale za
odmítnutím vyslat slovenské vojáky na Ukrajinu, byť jen
na výcvik, si naše země stojí

infovojna.bz/article/video-slovensko-podla-prezidenta-pellegriniho-nebude-na-summite-nato-blokovat-ziadne-
rozhodnutia

Slovenský prezident Peter Pellegrini dodržel tradici a na první oficiální
zahraniční cestu šel do České republiky. Na Pražském hradě se 26.
června 2024 setkal se svým českým protějškem Petrem Pavlem.
Slovensko bude na nadcházejícím summitu Severoatlantické aliance
ve Washingtonu konstruktivním partnerem a nebude blokovat žádná
rozhodnutí, která by měla být přijata, řekl během středeční návštěvy
Prahy prezident SR Peter Pellegrini. Zdůraznil však, že pokud by mělo
dojít k plánům nasazení vojáků NATO na Ukrajině, i když by šlo jen o
výcvikový personál, SR tam žádného svého vojáka nevyšle.

https://www.infovojna.bz/article/video-slovensko-podla-prezidenta-pellegriniho-nebude-na-summite-nato-blokovat-ziadne-rozhodnutia
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"Podpoříme i balík opatření a aktivit, které má NATO před sebou.
Ale s tím, že v případě, kdy by mělo dojít k plánům nasazení
vojáků NATO na území Ukrajiny – a to je bez rozdílu, zda by se
mělo jednat o tréninkový personál nebo instruktážní lidí, kteří by
měli Ukrajince na území Ukrajiny učit používat zbraňové systémy
nebo je školit - SR nevyšle na území Ukrajiny žádného svého
vojáka," zdůraznil Pellegrini.

Slovensko bude podle jeho slov pokračovat ve všech jiných aktivitách.
Dodal, že pokud by měli slovenští instruktoři někde ve vztahu k
ukrajinským vojákům působit, tak jen na území SR.

V reakci na otázku k článku 5 Severoatlantické smlouvy - tedy zda by
Slovensko v případě jeho aktivace vyslalo své vojáky na pomoc
členské zemi NATO - odpověděl, že je to logické, ale rozhodující bude i
kondice slovenské armády.

"SR má z titulu svého členství v NATO své povinnosti i práva.
Když počítáme s tím, že v případě útoku na SR jsme a budeme
odkázáni na pomoc aliančních partnerů, aby přišli pomoci bránit
SR v případě potřeby, tak logicky, slovenská armáda se do
budoucnost může zúčastnit aktivit při aktivování článku 5,
samozřejmě," řekl prezident. Podotkl však, že armáda musí být
vyzbrojena "tak, jak má být," aby při ochraně spojence mohla i něco
udělat.

"Takže rozhodující při použití, nedejbože, článku 5 bude i to, v jaké
kondici se složky slovenské armády budou nacházet. Těch
modernizačních programů je podepsáno velmi mnoho, ale zatím
techniku, se kterou by se dalo jít bojovat, slovenská armáda moc
nemá," dodal Pellegrini s tím, že je to podle něj limitující prvek.
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Prezident uvedl, že Bratislava podporuje Kyjev také způsoby, o kterých
se příliš často nemluví, jako jsou dodávky elektřiny, aby Ukrajině
nezkolaboval energetická síť. Hlava státu také potvrdila, že Slovensko
se podílí na podpoře české iniciativy týkající se nákupu munice pro
Ukrajinu, na kterou přispěli i Slováci.

"Výrazně svými výrobními kapacitami přispějeme k úspěchu
české muniční aktivity. Slovensko znásobilo produkci ve svých
továrnách, ve kterých se vyrábí nebo repasuje munice
požadovaných kalibrů. Značná část munice ze sbírky, kterou
iniciovala Česká republika, bude nakonec repasována a
produkována přímo ve slovenských výrobních závodech . Bez
toho by těžko mohlo vyzbrojování pokračovat,“ objasnil Pellegrini.

 
Prezident Pellegrini má naplánované setkání se Zelenským ve Washingtonu nebo v
Bruselu

Peter Pellegrini už má naplánované setkání s ukrajinským prezidentem
Volodymyrem Zelenským. Uskuteční se buď tento týden v Bruselu
během zasedání Evropské rady, nebo během nadcházejícího summitu
NATO ve Washingtonu. Řekl to ve středu během své první zahraniční
cesty v Praze. Příští týden navštíví Polsko a postupně všechny
sousední země. Návštěvou Bruselu chce dát najevo pevné ukotvení
Slovenska ve strukturách EU a NATO.

"Mám avizováno, že s panem ukrajinským prezidentem se setkám
buď už tento týden na Evropské radě, na okraj, nebo když ne, tak
už máme dohodnuté bilaterální jednání na summitu NATO,
abychom nečekali, než se uskuteční oficiální návštěva v Kyjevě,"
řekl Pellegrini.

Podotkl, že z Prahy hned odlétá do Bruselu, kde má jako prezident
první bilaterální návštěvu u předsedkyně Evropské komise. "To
znamená, že oficiálně moje první cesta vedla do Prahy a druhá do



4/8

Bruselu, abych jasně ukázal a vyvrátil jakékoli pochybnosti o naší
zahraničně-politické orientaci," zdůraznil.

Ve čtvrtek a pátek se v hlavním městě Belgie koná summit Evropské
unie, na kterém lídři sedmadvacítky budou řešit obsazení hlavních
postů v evropských institucích. Pellegrini na této schůzce zastoupí
premiéra Roberta Fica, který se léčí po atentátu z 15. května v
Handlové.

Von der Leynová bude pravděpodobně ve své funkci pokračovat v
rámci nové eurokomise. Novým šéfem Evropské rady by se mohl stát
portugalský expremiér António Costa a diplomacii EU asi bude řídit
estonská premiérka Kaja Kallas. O těchto třech měnách jednali
představitelé členských zemí už na neformálním setkání minulý týden.

Slovenský prezident zároveň vyjádřil výhrady ke Costovi a Kallasové.
První byl „špatný“ ke Směru a Hlasu, když vládním stranám
suspendovali členství evropští socialisté za jejich spolupráci s
nacionalistickou SNS. Kallasová se prý zase příliš zabývá Ruskem a
jeho válkou proti Ukrajině.

Ficova vláda ve středu schválila nominaci Maroše Šefčoviče za člena
Evropské komise v nadcházejícím období . Jako staronový
eurokomisař by měl podle dřívějšího Pellegriniho vyjádření dostat silné
ekonomické portfolio.

Slovensko podle jeho slov je a vždy bude pevně ukotveno v EU i v
NATO a nic na tomto kurzu nebude měnit ani vláda, ani on jako
prezident. "Jediné, co jsme k tomu vždy dodali, je, že nemusíme už
po desítkách let členství v těchto organizacích být pasivními
členy, kteří jen přijímají rozhodnutí, ale můžeme být spolutvůrci
rozhodnutí," vysvětlil Pellegrini.

https://www.infovojna.bz/article/ficova-vlada-schvalila-nominaciu-marosa-sefcovica-za-clena-europskej-komisie-v-nadchadzajucom-obdobi
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S českým prezidentem Petrem Pavlem se podle něj shodli, že SR ani
ČR by neměly mít strach ze své velikosti, ale mohou suverénním
hlasem mluvit svůj názor a zastupovat region střední a východní
Evropy, který má podle jeho slov trochu jiná specifika, jako například
její západní část.

Po letních prázdninách by chtěl navštívit Německo a Francii.

Obnovení mezivládních podle slovenského prezidenta vyžaduje trochu více času

Na obnovení mezivládních jednání musí podle slovenského prezidenta
Petra Pellegriniho ujít ještě trochu času. Řekl to po setkání s českým
prezidentem Petrem Pavlem v Praze, přičemž oba vyjádřili naději, že k
tomu časem dojde. Podle českého prezidenta během rozhovoru zjistili,
že ani ve sporných tématech nejsou jejich názory až tak rozdílné.
Dohodli se na přímé komunikaci a chtěli by zavést nové formy
spolupráce.

Pellegrini zdůraznil, že podporuje Pavlova slova o tom, že některé
politické názory a odlišné pohledy na konkrétní věc nemohou ohrozit
nebo zhoršit vztahy mezi ČR a SR. Názory Pavla na situaci na Ukrajině
jsou podle Pellegriniho velmi pragmatické, střízlivé a odpovídající
realitě. Český prezident jako odborník ve vojenské oblasti podle něj ví,
co říká.

Podotkl, že ČR se svými výrobními kapacitami výrazně přispěje k
úspěchu české muniční aktivity. "Slovensko znásobilo produkce ve
svých továrnách, kde se vyráběla nebo repasuje munice
požadovaných kalibrů," řekl Pellegrini a dodal, že značná část
munice z české iniciativy určená Ukrajině bude zrepasována ve
slovenských výrobních závodech.

Zdůraznil, že první zahraniční cesta do Česka pro něj nebyla jen
samozřejmost. "Byla to snaha vyslat velmi jasný signál, že vztahy
mezi ČR a SR jsou na té nejvyšší možné úrovni a že není v okolí
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takových států a národů, které se navzájem nazývají bratrskými,"
řekl slovenský prezident.

Pavla podle svých slov informoval, že situace ve slovenské společnosti
je po atentátu na slovenského premiéra Roberta Fica stále velmi
napjatá. Dodal, že jednou z jeho prvních misí bude toto napětí
zmírňovat. Poděkoval také členům české vlády, že postupně navštěvují
slovenské ministry.

Podle Pavla bylo setkání možností, jak znovu definovat vzájemné
vztahy. "Je to do určité míry nový začátek, ale zároveň je na co
navazovat," řekl český prezident a podotkl, že vztahy Česka a
Slovenska nejsou definovány jen zahraniční politikou. Předpokládá, že
jejich komunikace bude věcná a pravidelná.

Pavel Pellegrinimu navrhl nové formy spolupráce. Šlo by podle něj
například o společné cesty na akce Visegrádské čtyřky, Bukurešťské
devítky či NATO, společná účast na různých kulturních či sportovních
akcích nebo rozšíření spolupráce s mladou generací - chtěli by v obou
zemích oslovovat studenty.

Pellegrini je ve středu na své první zahraniční cestě ve funkci hlavy
státu. Po obědě, který na počest slovenského prezidenta uspořádá
Pavel, se Pellegrini setká s místopředsedou Senátu Jiřím Drahošem a
následně s předsedkyní Poslanecké sněmovny Markétou Pekarovou
Adamovou. Oficiální návštěvu ukončí na Úřadu vlády, kde bude mít
schůzku s premiérem Petrem Fialem.

Pellegrini nechce hodnotit šokující postup české policie vůči osobám schvalujících
atentát na premiéra Fica

Prezident SR Peter Pellegrini nechce hodnotit postup české policie při
vyhodnocování výroků schvalujících atentát na premiéra Roberta Fica
(Směr-SD). Poukázal na přístup slovenské policie, která podle něj při
takových výrocích postupovala rázně. Slovenské orgány podle
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Pellegriniho plnohodnotně uplatnily ustanovení zákona, podle nichž
mají být autoři výroků, které schvalují nebo vyzývají k trestnému činu, i
trestně stíháni.

"Na Slovensku jsme dnes už svědky pravomocných rozsudků, kde
takoví lidé, kteří šířili nenávist a podporovali atentát, respektive
přáli někomu vraždu, jsou dnes odsouzeni už k nepodmíněnému
trestu," řekl Pellegrini novinářům během středeční návštěvy Prahy.

Prezident chápe reakci slovenské politické scény, protože česká strana
konstatovala, že nebude postupovat takto razantně. "To už je
rozhodnutí české strany, já jsem jen chtěl ukázat, jak jsme se
rozhodli to řešit na Slovensku," dodal.

Směr-SD ve středu kritizoval postup české policie, která měla
odmítnout trestně stíhat výroky schvalující atentát na Fica. Česká
policie měla v konkrétním případě konstatovat, že jde o vyjádření
uživatelů sociálních sítí a diskusních fór na veřejné síti internet, které
mohou podléhat svobodě projevu.

Tiskový briefing Petra Pellegriniho a Petra Pavla:

 
Zdroj: topky.cz (1) , (2) , (3) / info.cz / pravda.sk / YouTube / InfoVálka

Diskuse (Připojit se do diskuse je možné pouze po registraci a následném přihlášení se do účtu.)

UPOZORNĚNÍ:
Vážení diskuterii, podle zákonů České republiky jsme povinni na
požádání orgánů činných v trestním řízení poskytnout jim všechny
informace shromážděné o vás systémem (IP adresu, mail, vaše
příspěvky atd.) Prosíme vás proto, abyste do diskuse na naší stránce
nevkládali takové komentáře, které by mohly naplnit skutkovou
podstatu některého z trestných činů uvedených v trestním zákoně.
Mezi takové příspěvky patří komentáře rasistické, podněcující k násilí

https://www.infovojna.bz/article/video-smer-kritizoval-nehorazne-uznesenie-ceskej-policie
https://www.topky.sk/cl/10/2792597/Slovensko-nebude-na-summite-NATO-blokovat-ziadne-rozhodnutia--uviedol-prezident-Pellegrini
https://www.topky.sk/cl/10/2792483/AKTUALNE-Pellegrini-sa-stretne-so-Zelenskym--Nechce-cakat-ani-na-cestu-do-Kyjeva--ma-ine-plany
https://www.topky.sk/cl/10/2792537/Prezident-Pellegrini-nechce-hodnotit-postup-ceskej-policie--Poukazal-na-kroky-nasich-organov
https://www.info.sk/sprava/251084/pellegrini-na-obnovenie-rokovani-musi-este-prejst-trochu-casu/
https://spravy.pravda.sk/svet/clanok/715126-cesta-do-ceska-pripomenu-pavel-s-pellegrinim-par-caputova-zeman/
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nebo nenávisti na základě pohlaví, rasy, barvy pleti, jazyka, víry a
náboženství, politického či jiného smýšlení, národního nebo sociálního
původu, příslušnosti k národnosti nebo k etnické skupině a podobně. 

 Zároveň upozorňujeme všechny diskutující, že v diskusi
nebudeme tolerovat hrubé urážky mezi diskutujícími, vzájemné
osočování se a používání vulgarismů.

Já Clovek2024-06-26 18:19:36

ty sionsky zmrd:

a kdo by tak napadl SK ???? 
 jedině to tvé NATO! 

 a ty si myslíš že by NATO přišlo bránit SK proti NATO ???

když takto odporně demagogizuješ, mas to z vlastní hlavy nebo z
teplé ritě???

 
 
 


